

Protokół Nr 5 /07
z posiedzenia Komisji samorządowo oświatowej
odbytego w dniu 21 marca 2007 r.
w siedzibie Urzędu Gminy w Kwilczu.

Przed posiedzeniem członkowie komisji udali się do siedziby Centrum Integracji Społecznej w celu zapoznania się z pracą i działalnością centrum.

Po powrocie oficjalnie posiedzenie Komisji otworzył przewodniczący Zbigniew Sus powitał Sekretarza Gminy, dyrektorów i kierowników podległych jednostek zaproszonych gości oraz członków komisji.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Przewodniczący zapytał, czy członkowie komisji wnoszą uwagi do protokołu z poprzedniego posiedzenia. Uwag nie zgłoszono, przewodniczący stwierdził, że protokół przyjęto przez aklamację.

Przewodniczący komisji przedstawił porządek posiedzenia:

1. Zapoznanie się z pracą i działalnością CIS-u w Kwilczu – wizytacja centrum.

2. Informacje:

- Kierownika Przychodni „SIMED” i stomatologa o sytuacji w gminnej służbie zdrowia.
- Dyrektora GBP o działalności w 2006r.
- Gminnego Komendanta OSP i Kierownika Policji o stanie bezpieczeństwa publicznego w gminie.
- Kierownika GOPS z działalności ośrodka w 2006 r. i sytuacji obecnej
- Przewodniczącego GKRPA o działalności w 2006 r.
- Prezesów klubów sportowych o sytuacji i przygotowaniach drużyn do rozgrywek rundy wiosennej sezonu 2006/2007.

3. Omówienie materiałów na sesję.

4. Wolne głosy i wnioski

Przedstawiony porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie i przystąpiono do jego realizacji.

ad.2. Informacje:

- Informację z działalności GBP przedstawiła pani dyrektor Małgorzata Raczyńska.

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Radna Kita stwierdziła, iż wachlarz imprez organizowany przez bibliotekę jest duży z informacji wynika, że biblioteka działa jako centrum kultury. Jej zdaniem informacja o organizowanych spotkaniach, wystawach itp. winna być podawana do publicznej wiadomości.

Radny Korpik – uważa, że wystawy prac, o których była mowa w informacji mogą być eksponowane w holu Urzędu Gminy.

- Przewodniczący GKRPA pan Zbigniew Spychała przedstawił zebranych pokrótce sprawozdanie z działalności Komisji.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Pan Spychała dodał, że działalność świetlicy profilaktycznej w Daleszynie jest nie najlepsza dano termin do końca marca br. na podjęcie działań. Jeżeli sytuacja nie ulegnie poprawie świetlica zostanie rozwiązana, a środki finansowe przeniesione do Kurnatowice.

Radni w dyskusji pytali czy komisji prowadzi kontrole punktów sprzedaży i czy odebrano koncesję.

Pan Spychała wyjaśnił, że komisja działa w zespołach i prowadzi kontrole w trakcie, których nic nie można zarzucić. Członkom komisji znane są przypadki sprzedaży używek nieletnim, ale nigdy nie udało się tego stwierdzić podczas kontroli.

Pan Sikorki – dodał, że policja otrzymuje informacje telefoniczne w tych sprawach, ale zgłaszający nie wyrażają zgody na zeznania do protokołu. Co uniemożliwia dalsze działania? W ostatnim czasie stwierdzono sprzedaż papierosów nieletnim w sklepie przy szkole. Ekspedientki zostały ukarane mandatem.

Radny Korpik – zapytał czy istnieje przepływ informacji pomiędzy szkołą GKRPA, a policją. Wskazał, że w bistro „PSYCHOTKA” często przebywa młodzież gimnazjalna i spożywa alkohol. Jego zdaniem o takich sytuacjach należy informować rodziców. Co do świetlicy w Daleszynie jego zdaniem należy przeprowadzić kontrole. Dochodziły informacje, że młodzież organizuje dyskoteki bez jakiegokolwiek nadzoru osób starszych, a nawet prób gwałtu. W związku z tym należy zastanowić się czy jest sens utrzymywania takiej świetlicy.

Radna Kita stwierdziła, że w Daleszynie zaczyna się patologia i jest ogromna potrzeba prowadzenia zajęć w świetlicy, nie należy dążyć do jej likwidacji, wystarczy zatrudnić odpowiedniego opiekuna.

Pan Spychała powiedział, że tym jest największy problem.

Radna Kita wskazała dwie osoby, które jej zdaniem wywiązałyby się z tych obowiązków znakomicie.

Pan Sikorki – dodał, że policja prowadzi kontrole placówek i lokali. W okresie letnim działania takie będą wzmożone. Wielokrotnie interweniowano, odwożono młodzież do domów i informowano o zaistniałych sytuacjach rodziców. Jednak w wielu przypadkach rodzice nie reagują na interwencje ze strony policji.

- Komendant Gminny OSP odczytał sprawozdanie za 2006 r.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Radny Sus – zapytał czy straż jest w posiadaniu agregatów prądotwórczych?

Pan Piłat – odpowiedział, że straż posiada dwa małej mocy agregaty w Kwilczu i Kurnatowicach. Jego zdaniem agregaty powinny być na wyposażeniu jednostki Lubosz i Mechnacz.

Radny Korpik - dodał, że sprawa agregatów była poruszona na posiedzeniu w ZOMS. Wówczas kierownik poinformował, że zakład posiada na swoim wyposażeniu dwa agregaty jeden duży na oczyszczalni w Kwilczu, który zdaniem kierownika można przystosować jako agregat obwoźny i w trudnych sytuacjach może zasiląć hydrofornie na terenie gminy. Drugi agregat mniejszy w czasie wichur i braku prądu zasilał Chatę Polską.

Radny Wróblewski – uważa, że przy hydroforniach winny być pobudowane zbiorniki takie, jaki jest w Kurnatowicach wówczas w czasie braku prądu woda będzie dostarczana mieszkańcom ze zbiorników.

- Kolejną informację przedstawił starszy aspirant Roman Sikorki dotyczącą stanu bezpieczeństwa i zagrożenia przestępczością na terenie gminy.

Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Uzupełniając informację pan Sikorki zapoznał zebranych z pracą i podziałem kompetencji w policji na obszarze powiatu. Poinformował o likwidacji z dniem 01 kwietnia br. Posterunku w Kwilczu, służbach patrolowych oraz dzielnicowych.

Podjęto dyskusję nt. bezpieczeństwa, przestępstw oraz małemu zaangażowaniu ze strony policji w rozwiązywaniu problemów.

- Wiceprezes Klubu sportowego z Lubosza pan Grzegorz Górny poinformował, że po 15 latach klub, który w międzyczasie nosił nazwę „Opał”, „Krisdał” powrócił do pierwotnej nazwy „Zieloni Lubosz”. W skład klubu wchodzi aktualnie 22 zawodników, którzy w ciągu roku rozgrywają około 30 meczów. W ubiegłym roku Klub ze środków budżetu gminy pokrył koszty dojazdów i opłaty, pozostałe środki pochodziły ze sponsoringu. W roku bieżącym dotacja z budżetu gminy została umniejszona przyznane 6.000,- zł nie wystarczy na działalność Klubu. W latach poprzednich, kiedy klub miał sponsora nie wnioskował do gminy o żadne środki. Klub funkcjonuje głównie dzięki pomocy rady sołeckiej i małego sponsoringu. Osobiście uważa, że gmina niewiele łoży na sport w gminie odstępiono od rozgrywek Ligi Sołeckiej, co zdaniem mieszkańców było dobre.

Radny Sus – odpowiedział, że rozgrywki Ligi Sołeckiej umarły śmiercią naturalną bardzo mocno zmniejszyło się zainteresowanie zespołów, ale w zamian organizuje turnieje.

Pan Górny dodał, że zainteresowanie zespołów zmalało z różnych przyczyn np. brak bazy – boisk na wsiach, drobne nagrody itp. W gminach sąsiednich rozgrywki takie są prowadzone, a zespoły otrzymują o wiele wyższe nagrody.

Radny Dach dodał, że w imieniu Klubu złożył wniosek do pani Wójt o dofinansowanie imprez sportowych podczas „Majówki” na kwotę 3.000,- zł.

- Prezes Klubu Sportowego „Rzemieślnik” w Kwilczu pan Sus poinformował, że Klub skupia 40 zawodników. Od 01 kwietnia rozpoczynają się rozgrywki. Sytuacja finansowa Klubu nie jest najlepsza, przyznane przez panią Wójt środki nie wystarczą na działalność. W związku z tym został złożony protest. Ponadto Klub wystąpił z wnioskiem o środki unijne, jeżeli wniosek zostanie rozpatrzony pozytywnie klub deklaruje rezygnację z II transzy. Następnie pan Sus omówił zakres prac porządkowych prowadzonych na boisku i szatni.

Radny Korpik – nawiązał do wypowiedzi przedmówcy, przypomniał dyskusje z sesji nad wnioskiem Klubu oraz zmianę decyzji pani Wójt po sesji i kolejnych rozmowach z prezesem Klubu.

Zastępca Wójta pan Rabski – wyjaśnił, iż wniosek Klubu został rozpatrzony ponownie, podjęto rozmowy w wyniku, których protest został przyjęty, a błędy we wniosku skorygowane.

Pan Sus w szczegółach przedstawił zebrany przebieg rozmowy z panią Wójt po sesji oraz Przewodniczącym Rady w sprawie wstrzymania wniosku z sesji w sprawie przesłania kompletu dokumentów z konkursu ofert do sprawdzenia przez RIO.

Przewodniczący Rady poinformował, że wniosek z sesji został na razie wstrzymany.

- W dalszej części posiedzenia Kierownik GOPS pani Sierszulska przedstawiła sprawozdania z działalności za 2006 r. i sytuacji obecnej.

Sprawozdanie wraz informacją stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Posiedzenie opuścił radny Górecki.

Kierownik GOPS poinformowała, iż po roku przerwy Ośrodek powraca do organizacji „Dnia Sportu dla Niepełnosprawnych”, który to w br. odbędzie się 26 maja.

Pytań nie zgłoszono.

- Przewodniczący Komisji poinformował, że Kierownik Przychodni Lekarskiej SIMED przesłał na jego ręce informacje pisemną dotyczącą służby zdrowia.

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu i jest do wglądu w biurze rady.

ad.2. Omówienie materiałów na sesję

- projekt uchwały w sprawie lokalizacji targowisk i regulamin targowiska w Kwilczu i Luboszu.

Inspektor E. Melcer udzieliła wyjaśnień przygotowania niniejszego projektu.

Sekretarz Gminy dodała, że nowe zapisy dotyczące rezerwacji wprowadzono na wniosek jednego z handlujących, który to prowadzi sprzedaż produktów rolnych łatwo psujących się owoce, kwiaty, warzywa, sadzonki itp.

Dyskusja nad zapisami projektu.

Radny Korpik – stwierdził, że do regulaminu powinien być dołączony plan targowiska z rozrysowanymi sektorami. W § 6 przy pkt.6 przy sprzedaży runa leśnego proponuje sprawdzić i dopisać, że wymagany jest atest sanepidu. W § 9 pkt.1 dodać wyraz i pojazdów na jezdniach..... W § 6 pkt.2 wyraz „kierownik” targowiska zastąpić inny wyrazem, gdyż taki zapis jest niespójny z działalnością ZOMS. Wykreślić zapis pkt.3 w załączniku do uchwały.

Zastępca Wójta uzupełnił wypowiedzi przedmówców i powiedział, że wszystkie targowiska w gminach obsługiwane są przez pracowników zakładów komunalnych. Kierownictwo zakładu ustali ze swoim pracownikiem sposób poboru i nadzoru nad targowiskiem. Ponadto na targowisku zostanie ustawiona tablica informacyjna i oznaczenia sektorów. Proponuje sprawy techniczne związane z podziałem targowiska przygotował i przedstawił na sesji Kierownik ZOMS.

Kontynuując dyskusję zebrani zwracali uwagę na bezpieczne parkowanie samochodów przez targujących jak i kupujących.

Zastępca Wójta przypomniał, iż gmina wystąpiła do Agencji Nieruchomości Rolnych w Poznaniu o przekazanie dwóch działek przyległych do targowiska na potrzeby parkingowe.

Innych uwag do projektu nie zgłoszono.

Poddano głosowaniu proponowane stawki za rezerwację stoisk.

Za stawkami głosowało 4 członków komisji obecnych na posiedzeniu.

Zastępca Wójta dodał, że niniejszy projekt zostanie poprawiony zgodnie z propozycjami i przedstawiony radnym na najbliższej sesji.

- projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków

Pan Wasik przedstawił wyjaśnienia dotyczące wyliczeń i kalkulacji kosztów za wodę i ścieki. Powiedział, że wyliczenia przygotowano zgodnie z przepisami prawa. Ponadto Zakład w planie finansowym na rok bieżący uwzględnił 20 % wzrost cen za media. W kalkulacji nie uwzględniono kosztów jakichkolwiek remontów, hydrofornie są w dobrym stanie. Ewentualnie w przyszłości można rozważyć budowę zbiornika retencyjnego w Luboszu.

Pan Korpik – jak już Kierownik powiedział Zakład nie ma zabezpieczonych środków finansowych na remontu, w przypadku dużego remontu gmina będzie musiała wygospodarować środki. Co do opłaty za wodę dla mnie osobiście stawki nie są wygórowane, a woda jest poprawnej jakości i prawidłowym ciśnieniu. Kontynuując pan Korpik zwrócił się do Kierownictwa zakładu o uwzględnienie planach na przyszłość uwzględnienie wszystkich sugestii radnych, co do przyłączy i przygotowania obiektów do awaryjnego zasilania w sytuacjach kryzysowych. Jeżeli chodzi o odprowadzanie ścieków to po rozmowach w ZOMS okazuje się, że to, co jest zrzucane do obu oczyszczalni jest wliczone w kosztach przedstawionych w tabelach, ale nie ma tzw. opłaty za zrzut oraz ilości zrzuconych metrów. Uważa, że w tej sytuacji stawka za zrzut ścieków na punkcie zlewczym winna być minimalna. Mieszkańcy, którzy nie mają

kanalizacji zmuszeni są do wywozu wytworzonych nieczystości ponoszą o wiele wyższe koszty od pozostałych. Jak wynika z przepisów prawa opłatę za zrzut ustala Wójt Gminy w drodze zarządzenia w tej sytuacji apeluję do pani Wójt, żeby opłata była niższa od obecnej.

Zastępca Wójta powiedział, że ostatnia podwyżka opłat była 2 lata temu. Aktualnie przystępujemy do inwentaryzacji instalacji wodnej i kanalizacyjnej. Prowadzone są rozmowy w tej sprawie, na terenie gminy jest bardzo dużo sieci azbestowej.

Pan Wasik dodał, że sieć azbestowa jest praktycznie na całym Kwilczu z wyjątkiem nowych osiedli, ponadto sieć azbestowa jest też w Mościejewie.

Kolejne wypowiedzi dotyczyły szkodliwości azbestu.

W dalszej części posiedzenia omówiono pozostałe projekty uchwał.

- projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na złożenie wniosku do Wójta Gminy na wydanie decyzji o wygaśnięciu trwałego zarządu do części nieruchomości

Za przyjęciem projektu głosowało 4 członków komisji.

- projekt w sprawie zmiany uchwały nr I/4/07 Rady Gminy Kwilcz z dnia 27 listopada 2006 r. w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy Kwilcz

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie.

- zmiany uchwały nr IV/30/07 Rady Gminy Kwilcz z dnia 28 lutego 2007 r. w sprawie określenia przedmiotu i zakresu działania stałych Komisji Rady

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie.

- zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego GBP w Kwilczu za rok 2006 .

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie.

- Sekretarz Gminy poinformował, że w związku z wieloma dyskusjami być może na sesji zostanie wprowadzony dodatkowy zapis upoważniający Przewodniczącego Rady do powiadomienia Skarbnika i Sekretarza Gminy Kwilcz o obowiązku złożenia oświadczenia dotyczącego pracy lub służby w organach bezpieczeństwa państwa lub współpracy z tymi organami w okresie od 22 lipca 1944 r. do dnia 31 lipca 1990 r. W niektórych gminach w tej sprawie przygotowywane są odrębne uchwały. Do sesji sprawa zostanie wyjaśniona ostatecznie i przedstawiona radzie.

Przewodniczący Rady poinformował, że w ramach wolnych głosów i wniosków na najbliższej sesji zostanie przedstawione i omówione pismo Komendanta Policji w sprawie partycypacji w kosztach montażu fotoradaru w Luboszu.

ad.3. Wolne głosy i wnioski.

Zastępca Wójta zwrócił się z prośbą do radnego Wróblewskiego o poinformowanie pana Binkowskiego o terminie spotkania w sprawie doprowadzenia energii elektrycznej do jego posesji za odpłatnością.

Radny Wróblewski przypomniał, że RSP w Kurnatowicach sprzedawała grunty pod zwirownię zapytał czy Urząd wie o planowanej budowie karników i eksploatacji żwiru. Jakikolwiek działania przyczynia się dewastacji dróg.

Zastępca Wójta odpowiedział, że temat jest znany, dzierżawca chcąc pobudować stawy rybne. W tej sprawie było przeprowadzone rozmowy w Starostwie i postawiono kilka warunków.

Radna Dziuba wniosków imieniu mieszkańców Prusimia pyta kiedy zostanie ogłoszony

konkurs na gospodarcza kąpieliska wniosków Prusimiu.

Sekretarz Gminy odpowiedział, że konkurs został ogłoszony w dniu dzisiejszym.

Innych wniosków nie zgłoszono.

Przewodniczący posiedzenia stwierdził, iż porządek posiedzenia został wyczerpany w związku z tym zamyka posiedzenie.

Na tym posiedzenie zakończono, godz. 17³⁰.

Protokołował
/-/Piątkowska

Przewodniczący posiedzenia
/-/Zbigniew Sus